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ГАЗЕТА  ПРИДНІПРОВСЬКОЇ  ДЕРЖАВНОЇ  АКАДЕМІЇ  БУДІВНИЦТВА  ТА  АРХІТЕКТУРИ

Економічний факультет був офіційно заснований згідно з Наказом ректо-
ра № 170 від 16 липня 1992 р. На факультет були переведені дві групи сту-
дентів стаціонарної форми навчання (за власним бажанням), які 1991 р. всту-
пили на факультет промислового та цивільного будівництва за економічною 
спеціальністю «Економіка і управління будівництвом». Також на економічний 
факультет були переведені студенти заочної форми навчання тієї ж спеціаль-
ності. З перших років існування факультету його керівництво (декан, к. е. н., 
доц. В. Ф. Левченко, заст. декана, ст. викл. С. Д. Гавриш, заст. декана з вих. 
роб., к. і. н., доц. В. А. Бабенко) та увесь колектив розпочали велику роботу 
щодо організації навчального процесу, відкриття нових спеціальностей та ка-
федр, наукової роботи викладачів та студентів, виховної роботи зі студентами, 
підготовки висококваліфікованих кадрів як для економіки України, так і фа-
хівців-науковців для подальшої роботи на економічному й інших факультетах 
рідної академії.

Результатом концентрації наукової діяльності в цьому напрямі була підго-
товка і подальший успішний захист дисертацій на здобуття кандидатів еконо-
мічних наук аспірантами і здобувачами кафедр факультету. Зокрема, наукова 
школа, що сформувалася на кафедрі економіки підприємства (проф. Л. М. Дра-
гун), забезпечила підготовку викладачів, аспірантів і здобувачів з числа випус-
кників ПДАБА. Серед них: С. В. Каламбет, яка стала д. е. н. і професором, 
а нині завідує кафедрою фінансів і кредиту Дніпродзержинського державного 
технічного університету; Ю. В. Орловська – д. е. н., проф., завідувач кафедри 
міжнародної економіки ПДАБА; О. Б. Ватченко – к. е. н., доц., завідувач кафе-
дри економіки підприємств Дніпропетровської державної фінансової академії; 
О. М. Вакульчик – д. е. н., проф., завідувач кафедри обліку і аудиту Універси-
тету митної справи та фінансів. Також у цей період кандидатські дисертації 
захистили О. Ю. Щеглова, О. Л. Герасимова, Т. В. Бова та П. А. Фісуненко. Ці 
вчені сьогодні успішно працюють у стінах академії.

За час існування на факультеті відкрито п’ять спеціальностей. На базі фа-
культету створено спеціалізовану вчену раду, яка  плідно працює вже сім років 
поспіль під керівництвом д. е. н., проф., проректора академії Н. І. Верхоглядо-
вої. Лише за останні п’ять років захищено понад 30 кандидатських дисертацій.

Сьогодні на факультеті проводить викладацьку та наукову роботу 53 його 
випускники, це половина всього викладацького складу факультету. Більшість 
з них вже захистили кандидатські дисертації. Докторські дисертації захистили  
С. В. Іванов, Т. С. Кравчуновська, В. Ю. Божанова, Д. Л. Левчинський,  
Д. В. Вітер. За 25 років існування факультету було здійснено 22 випуски ква-
ліфікованих фахівців. Освіту на економічному факультеті здобуло майже три 
тисячі спеціалістів та магістрів.

Багато випускників економічного факультету ПДАБА обіймають керівні 
посади на провідних підприємствах, у банках та фінансових установах, біз-
несових структурах країни та міжнародних компаніях. Cеред них: С. В. Іва-
нов – д. е. н., академік АЄН України, заслужений діяч науки та техніки України, 
магістр права, бакалавр психології, нагороджений Срібною зіркою Української 
технологічної академії, очолює кафедру фінансів та маркетингу; Д. С. Нікітін, 
який отримав диплом з економіки в Університеті Лейкхед (Канада), став вико-
навчим директором «WESTA ISIC SA»; Р. С. Шостак – український бізнесмен, 
співвласник парфюмерно-косметичної мережі «Eva» і продовольчої мережі 
«Varus», який захистив кандидатську дисертацію у рідній академії та багато 
інших. 

Естафету успішних фахівців підтримує декан економічного факультету П. 
А. Фісуненко, випускник 1999 р. Пишаючись своїми випускниками, факультет 
упевнено крокує в майбутнє, продовжуючи працювати над основними страте-
гічними напрямами свого розвитку: підготовкою висококваліфікованих фахів-
ців, розвитком науково-дослідної роботи викладачів та студентів, вихованням 
високоморальних особистостей задля розвитку Української держави.

ВІТАЄМО З ЮВІЛЕЄМ 
ПОДОРОЖ ДОВЖИНОЮ У ЧВЕРТЬ СТОЛІТТЯ

(25-РОКІВ З ДНЯ ЗАСНУВАННЯ ЕКОНОМІЧНОГО ФАКУЛЬТЕТУ)
Значною подією у останньому місяці осені – був ювілей економічного факультету. Весь колектив академії вітав колег-економістів з 25-річчям з дня 

заснування. Тому і черговий номер «МБ» відкривається розповіддю про історію та сьогодення іменинників. 

Насичене і різнопланове життя економічного факультету вирує кожен день

ПЛАНИ НА МАЙБУТНЄ 
Добігає кінця 2017 рік. Рік, який став вагомим, навіть епохальним, для 

колективу економічного факультету. У 2017 році ми відзначаємо 25-річний 
ювілей існування економічного факультету. Ювілей – це подія, коли підводяться 
підсумки довгострокової  роботи колективу факультету, кожної кафедри і 
кожної людини. 

Підведення підсумків – це не тільки відзначення успіхів, не тільки 
вшанування найбільш достойних, це велика аналітична робота щодо помилок 
та прорахунків, які були допущені. Це перспективи розвитку факультету на 
наступний період, від яких залежать перспективи нашого з вами подальшого 
життя. 

Економічний факультет має свою славну історію. Він був заснований у 
тяжкі для всієї країни і для нашої академії 1990-ті роки. У ці складні часи він 
взяв на свої плечі важкий тягар матеріальної допомоги колективу академії 
за рахунок великої кількості студентів, що заключали так звані «цільові 
договори» на бюджетну форму навчання, та студентів позабюджетної форми 
навчання, вартість контракту яких була рівнозначною коштам, що виділяло 
Міністерство освіти на студента-бюджетника. 2000-ні рр. стали періодом 
розквіту економічного факультету. Тоді ні в кого не виникало сумнівів щодо 
доцільності його заснування, бо великі набори у межах ліцензії майже 200 
абітурієнтів першого курсу (щорічно по 10 груп) свідчили про відповідність 
потребам нового часу. 

Сьогодні ставлячись з великою повагою до історії нашої академії, до 
її  славетних, шанованих в Україні та за її межами факультетів, таких як 
факультет ПЦБ, будівельний, архітектурний, механічний та ТЖЗ, ми вчимося 
на їхньому досвіді. Враховуючи будівельну специфіку нашої академії, ми 
підтримуємо усі цікаві починання факультетів у навчальній, науковій та 
виховній роботі. Вважаємо що, не втрачаючи звання флагману будівельної 
галузі у Придніпровському регіоні, яке має наша академія, вона може і 
надалі розраховувати на економічний факультет, що є своєрідною родзинкою 

будівельної академії для сучасних абітурієнтів. В епоху інформаційного 
суспільства, коли на часі розвиток «економіки знань», саме економічний 
факультет робить великий внесок у формування нових знань, умінь, навичок 
та компетентностей не тільки майбутніх фахівців-економістів, але й майбутніх 
будівельників, архітекторів, механіків. 

На сьогодні в академії склалася досить вигідна професійна ситуація для 
студентів, які, навчаючись на технічних факультетах, мають можливість 
у стінах рідного вишу вдало доповнити свої професійні компетентності 
економічною освітою. Є також багато прикладів отримання технічної освіти 
на заочному або денному відділеннях студентами-економістами. Принаймні 
попит народжує пропозицію. І те, що навіть у надзвичайно складні для кожної 
родини часи, незважаючи на демографічні впливи, економічний факультет 
щорічно поповнюється близько 150 абітурієнтами, говорить про достатньо 
високий імідж економічного факультету будівельної академії серед подібних 
факультетів інших технічних вишів міста.

Час вимагає дій! Час вимагає нових інвестицій. Ми мусимо і надалі інвесту-
вати у свій розвиток, у розвиток факультету. Наші інвестиції сьогодні призве-
дуть до високих досягнень вже в недалекому майбутньому. Інвестиції – це не 
тільки кошти, інвестиції – це і нові набуті нами знання, і планування та запро-
вадження численних проектів, і удосконалення навчального процесу новітніми 
освітніми та комунікаційними технологіями, і досягнення високої якості нашо-
го освітнього продукту – майбутнього висококваліфікованого фахівця.

Тільки якість підготовки фахівців є найвищою цінністю освіти в будь-які 
часи, за будь-якої влади, у будь-якій країні. Тільки таких фахівців вимагає су-
часне інформаційне суспільство. Якісний продукт не потребує зайвої реклами! 
Саме тому економічний факультет, кадровий склад якого становить органічний 
сплав відомих на теренах України вчених, професорів та досвідчених доцен-
тів, а також потужну команду випускників факультету – молодих, креативних, 
енергійних та працездатних фахівців, – може і надалі бути своєрідним майдан-
чиком у Придніпровській державній академії будівництва та архітектури. 
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9 листопада 2017 року об 11.00. в аудиторії 301 відбулися урочисті збори, 
присвячені святкуванню 25-річчя економічного факультету ПДАБА. На збо-
рах були присутні ветерани факультету, випускники, керівники підрозділів 
академії, студенти. З вітальним словом до присутніх звернулись проректор  
Н. І. Верхоглядова та декан факультету П. А. Фісуненко. Ювілейна церемонія 
розпочалась з нагородження та вшанування ветеранів. Керівництво академії, 
весь колектив факультету висловив глибоку повагу і шану ветеранам, які були 
присутні на урочистих зборах: В. О. Скібіді; В. Ф. Яременко; В. С. Карпову;  
В. С. Акімовій.

Для відмінників навчання цього разу деканат підготував дуже особливі, те-
плі, родинні нагородження – листи-подяки їхнім батькам за виховання таких 
чудових дітей – гідних синів та дочок України! 

Слова привітання студентам та викладачам сказала випускниця економічно-
го факультету Т. С. Кравчуновська– д. т. н., професор, завідувач кафедри пла-
нування і організації виробництва. Подяки за плідну співпрацю у підготовці 
висококваліфікованих спеціалістів та з нагоди 25-річчя було вручено також за-
прошеним гостям – керівникам підрозділів академії, які активно співпрацюють 
з економічним факультетом. 

Викладачі економічного факультету також були відзначені та вшановані у 
цей святковий день. На факультеті працюють і відомі в Україні вчені-професо-
ри, і досвідчені доценти, і потужна команда випускників факультету – молодих, 
креативних, енергійних та працездатних фахівців. Саме їх злагоджена, само-
віддана праця на благо академії та факультету має бути поміченою та вшанова-
ною не тільки на свята. 

Зі словами вітання до колективу факультету звернулась голова про-
фкому академії Л. А. Чередниченко та вручила нагороди від Прези-
дії Дніпропетровського обласного об’єднання профспілок. Згід-
но Наказу №400-КО від 25. 10 2017 р. Грамотами ректора було 
нагороджено викладачів кафедри міжнародної економіки: О. А. Варламову;  
С. О. Мащенко; викладачів кафедри обліку, економіки і управління персоналом 
підприємства: Н. А. Болсунову; О. Л. Герасимову; Є. Г. Галича; Т. П. Бичкову; 
Г. С. Макарову; О. В. Метелькова; викладачів кафедри менеджменту, управ-
ління проектами і логістики: О. Ю. Уфімцеву; Н. М. Шапу; Ю. С. Булєєва;  
Л. С. Тюленеву; викладачів кафедри фінансів і маркетингу: О. І. Галушко;  
М. Л. Маргарян.; Т. І. Збарах викладачів кафедри економічної теорії і пра-
ва: О. Л. Филимонову; С. А.; Шевцову викладачів кафедри українознавства: 
О. Д. Жак; Ж. М. Батаєву.

Подяками за багаторічну сумлінну працю, плідну науково-педагогічну ді-
яльність, значний особистий внесок у розвиток освіти і науки було нагород-
жено викладачів кафедри обліку, економіки і управління персоналом підпри-
ємства: В. Є. Онищенко; К. О. Спірідонову; В. В. Попову; І. О. Каширнікову; 
Ю. С. Примуш; О. І. Судакову; М. В. Лаже.; Т. Ю. Загорельську; викладачів 
кафедри менеджменту, управління проектами і логістики: Т. В. Котуранову;  
А. О. Черчату; викладачів кафедри економічної теорії і права: О. М. Кірієнко; 
С. А. Скачедуб; Л. М. Лаухіну; викладачів кафедри українознавства: О. В. Ткач; 
А. Г. Перетокіна; О. В. Гичку.

Концерт, присвячений святкуванню 25-річчя економічного факультету  
ПДАБА відбувся 9 листопада 2017 року о 14.00. в актовій залі. Емблема еконо-
мічного факультету, слоган «успішність-надійність-креативність», святкові газе-
ти студентів, квіти та різнокольорові кульки – усе це надавало актовій залі урочи-
стості та затишності. Біля входу до актової зали за окремим столиком відбувалась 
реєстрація випускників економічного факультету, які прибували на свято.

Фанфари та виступ духового оркестру Дніпропетровської консерваторії 
ім. Міхаїла Глінки, з яким економічний факультет співпрацює вже кілька років, 
розпочали урочистості. Святкування стало чудовою нагодою поглянути на всі 
здобутки і досвід, що наповнив цілу чверть століття економічного факультету. 
Нагородження викладачів економічного факультету розпочав Придніпровський 
науковий центр НАНУ та МОНУ.

Подяками Придніпровського наукового центр НАНУ та МОНУ за багато-
річну сумлінну працю, значні наукові досягнення, підготовку висококваліфі-
кованих спеціалістів і наукових кадрів було нагороджено керівництво академії 
та факультету: Н. І. Верхоглядову, П. А. Фісуненко, С. В. Іванова, Г. П. Євсєєву 

Почесними грамотами Придніпровського наукового центр НАНУ та МОНУ 
за багаторічну сумлінну працю, значні наукові досягнення, підготовку висо-
кокваліфікованих спеціалістів і наукових кадрів нагороджено: В. Т. Вечерова;  
Н. І. Кобзар; В. А. Бабенко. Дипломами Придніпровського наукового центр 
НАНУ та МОНУ «За наукові досягнення» за багаторічну сумлінну працю, 
значні наукові досягнення, підготовку висококваліфікованих спеціалістів і на-
укових кадрів нагороджено докторів наук, професорів, які працюють на фа-
культеті: д. т. н., проф. каф. менеджменту, управління проектами і логістики  
В. Р. Млодецького, В. Ю. Божанову; І. В. Поповиченко.

Дипломом Придніпровського наукового центр НАНУ та МОНУ «За ство-
рення ефективної системи підготовки кадрів» за значний особистий внесок у 
розвиток системи підготовки кадрів вищої кваліфікації нагороджено: д. т. н., 
проф, декана факультету промислового і цивільного будівництва І. А. Соколо-
ва; к. т. н., доц., директора навчально-методичного центру заочної та дистан-
ційної освіти Р. Б. Папірника; к. т. н., проф., завідувача кафедри архітектури, 
відповідального секретаря приймальної комісії Ю. І. Захарова; д. т. н, проф., 
зав. кафедри планування і організації виробництва Т. С. Кравчуновську.

Грамотами департаменту освіти і науки Дніпропетровської облдержадміні-
страції були нагороджені: Ю. В. Орловська; Л. М. Левченко; Г. В. Разумова;  
Л. Ю. Богуславська; О. А. Коваленко.

Подяками міської ради за багаторічну плідну науково-педагогічну діяль-
ність, високу професійну майстерність, вагомий особистий внесок у підготовку 
висококваліфікованих спеціалістів нагороджено: П. А. Фісуненко, І. С. Грабов-
ського, Г. В. Ползікову; Н. М. Свічкар; М. О. Бородіна.

Подяками Соборної районної у місті Дніпрі Ради за багаторічну сумлінну 
працю, плідну науково-педагогічну діяльність та значний особистий внесок 
у розвиток освіти і науки було нагороджено: Г. Л. Ступнікер; І. Л. Окуневич;  
В. С. Чалу; А. М. Якименко; Л. В. Тіверіадська; Є. П. Морозову; О. А. Мірош-
ниченко; Н. В. Захарченко; Г. І. Лисенко; О. В. Лантух; О. І. Кірнос.

До нагородження Медалями «За заслуги перед ПДАБА» за плідну багато-
річну, сумлінну працю, підготовку висококваліфікованих спеціалістів та з на-
годи святкування 25-річчя економічного факультету ПДАБА було представле-
но ветеранів факультету, які були його засновниками: кандидат економічних 
наук, декан економічного факультету з 1992 по 2015 р. В. Ф. Левченко; старший 
викладач кафедри фінансів і маркетингу, заступник декана економічного фа-
культету С. Д. Гавриш; старший викладач кафедри економічної теорії та права 
В. М. Хоменко. 

Колектив економічного факультету привітала директор Комунального по-
зашкільного навчального закладу «Мала академія наук учнівської молоді Дні-
пропетровської обласної ради» Н. В. Тягло. 

Невід’ємна частина факультетського життя – це історія успіхів і досягнень 
випускників, тому що витоки і джерела їх професійності формувалися й міцні-
ли в академічному просторі. На сцену було запрошено випускників економіч-
ного факультету, які отримали унікальну можливість сказати кілька слів вдяч-
ності своєму факультету, його викладачам, студентам.

Родзинкою концерту був подарунок від студентів-економістів своїм викла-
дачам. Майбутні фахівці – економісти провели соцопитування та «намалювали 
портрет» ідеального викладача. За загальним підрахунком голосів перше місце 
у номінації «компетентність, вимогливість, вміння донести матеріал» отримав 
В. М. Хоменко. Він отримав спеціальний диплом конкурсу «Ідеальний викла-
дач». Перше місце та спеціальний диплом конкурсу у номінації «доброзич-
ливість, тактовність, творчий підхід до викладання, партнерські стосунки зі 
студентами» отримала О. Ю. Баранник, доцент кафедри українознавства. Спе-
ціальний диплом конкурсу у номінації «Активне використання засобів дистан-
ційного спілкування» було вручено С. О. Мащенко, доценту кафедри міжнарод-
ної економіки. Спеціальним дипломом конкурсу у номінації «компетентність 
доброзичливість, тактовність, вміння донести матеріал» нагороджено також  
О. А. Коваленко, ст. викл. кафедри економічної теорії та права.

Нагороди студентів розчулили викладачів, були для них приємними, і не 
менш важливими, ніж високі нагороди, які вручалися на урочистостях. А кон-
курс «Ідеальний викладач» підтвердив оригінальність студентської думки та 
різноплановість спостережень майбутніх фахівців-економістів.

УРОЧИСТІ ЗБОРИ-КОНЦЕРТ, ПРИСВЯЧЕНІ СВЯТКУВАННЮ 25-РІЧЧЯ ЕКОНОМІЧНОГО ФАКУЛЬТЕТУ 

Урочистості, присвячені 25-річчю з дня заснування економічного факультету завершились фоторепортажем з місця подій:

НОВИЙ ДОСВІД ЕКОНОМІЧНОГО ФАКУЛЬТЕТУ
У рамках ювілею економістами було започатковано багато нових змістовних та цікавих заходів. Окрім конкурсу «Ідеальний викладач» на 

факультеті розпочали цикл творчех портретів провідних кафедр. 
Цей парад відкрила кафедра фінансів і маркетингу. 
«Доброго дня, пані та панове! Студенти та викладачі! Гості та учасники! 

Наші мікрофони встановлені у великій читальній залі бібліотеки ПДАБА! Ми 

з Вами присутні на надзвичайній події. Світські заходи до ювілейної дати – 25 
років з дня заснування економічного факультету в повному розпалі!», – такими 
словами, під музичний фрагмент з відомої телепрограми «Світське життя», роз-
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почали ведучі студенти-фінансисти творчий 
портрет не окремої особистості викладача чи 
студента, а всього колективу кафедри фінан-
сів і маркетингу та студентських груп фінан-
систів і маркетологів. Незвичайними були й 
гості – випускники 2018 року зі шкіл №10 і 
№67 та їх викладачі, а також учні спеціаль-
ності «Фінанси» Дніпровського технікуму 
зварювання та електроніки ім. Є. О. Патона. 
Усі присутні перебували в оточенні надзвичайно яскравих, творчих робіт сту-
дентів та викладачів: виставки наукової творчості колективу кафедри фінансів і 
маркетингу, «сушки світлин» з найцікавіших заходів кафедри. Це були вистав-
ки картин студенток Марини Нагорнюк та Вероніки Леонової, а також творчих 
робіт викладачів кафедри. 

Першим до слова запросили Ігоря Вікторовича Рижкова, проректора акаде-
мії з науково-педагогічної роботи та розвитку, який від імені керівництва ака-
демії привітав весь економічний факультет та кафедру фінансів і маркетингу 
з ювілейною датою, відзначивши, що і в технічному ВНЗ можна отримувати 
якісну економічну освіту. 

До привітання долучився декан економічного факультету Павло Анатолійо-
вич Фісуненко: « У 1996 році, коли було засновано кафедру фінансів, я був ще 
студентом економічного факультету. Тоді керівництво факультету, відкриваючи 
нову спеціальність, мало на меті розширення спектру спеціальностей еконо-
мічного факультету. Кафедру відкривали з великою надією,  що вона стане од-
нією з провідних кафедр факультету. Так і сталося. Сьогодні кафедра фінансів і 
маркетингу – це колектив творчих, ініціативних, енергійних людей, які плідно 
працюють на розвиток факультету та академії».

А далі почалося найцікавіше. У рубриці «Студентське життя» її ведучі Анас-
тасія Ярошенко, Вероніка Леонова та Володимир Оніщенко взяли кілька яскра-
вих інтерв’ю в найталановитіших студентів-фінансистів та студентів-маркето-
логів, спробувавши з’ясувати, чому студенти обирають саме ці спеціальності? 

Усі присутні були приємно здивовані знайомством з розумною, гарною, 
творчою дівчиною, студенткою групи МАГ-17 Мариною Нагорнюк, яка прочи-
тала власну поезію «Гарячий чай» і ще з’ясувалося, що Марина гарно малює в 
різних техніках та стилях.

Потім до слова було запрошено випускника економічного факультету, док-
тора економічних наук, професора, академіка Академії економічних наук Укра-
їни, заслуженого діяча науки і техніки України,  бізнесмена, найщасливішого 
батька 5-тьох дітей, автора 9 монографій та великої кількості наукових статей, 
завідувача кафедри «Фінансів і маркетингу»  – Сергія Володимировича Іванова.

 Ведучі: Ми знаємо, що Ви дуже зайнята людина та маєте 3 синочки і 2 ла-
поньки-дочки. Чи встигаєте Ви приділяти їм свою увагу?

Іванов С. В.: Так, досить важко у моєму графіку роботи знаходити цей час. 
Але я знаю, що сім’я, діти мене чекають і намагаюся вивільнити трохи часу, 
щоб приділити увагу своїм дітям, побути та поспілкуватися з ними. 

Ведучі: Як Вам вдається, попри все, ще встигати успішно вести бізнес-спра-
ви, займатися наукою, вміло керувати колективом кафедри, а також приділяти 
увагу нам, студентам?

Іванов С. В.: Студенти, робота з ними, допомогає мені і їм у навчанні, у роз-
витку студентської науки. Колектив кафедри розуміє, що найважливіше у нашій 
роботі – якісна підготовка фахівців, які будуть конкурентноздатними на ринку 
праці в сучасному суспільстві. Я також намагаюся всебічно підтримати наших 
студентів і випускників кафедри. Тільки за останній період я працевлаштував 
двох наших випускників на власних під-
приємствах і, як бізнесмен, задоволений 
їхньою підготовкою.  

Ведучі від імені усіх фінансистів по-
дякували Сергію Володимировичу за 
започатковану ним традицію – щорічну 
підтримку преміями студентів, які від-
мінно навчаються та займаються науко-
вою роботою. 

Далі був поетичний виступ Анастасії 
Манейло , пісенні виступи випускниці тран-
спортно-економічного коледжу – Ганни По-
лякової  та переможниці конкурсу «Зоряне 
коло» Ганни Гальченко . А також їхні відпо-
віді на запитання ведучих, чому серед усіх 
спеціальностей та кафедр вони обрали саме 
«Фінанси та кредит»?: «Вважаємо, що ці 
спеціальності найсучасніші та найважливі-

ші». Такою була відповідь творчих дівчат. 
На заході були присутніми і студенти-магістри, які вже завтра стануть квалі-

фікованими фахівцями та будуть працювати на теренах України і за її межами. 
Їхня думка про кафедру та спеціальність, яку вони обрали, була цікавою і сту-
дентам, і викладачам, і особливо школярам. Інтерв’ю з магістром спеціальності 
«Фінанси» Еліною Сорсорян продемонструвало всім присутнім, чого може до-
сягти за роки навчання сумлінна, активна та наполеглива студентка: відмінни-
ця навчання, учасниця студентських науково-практичних конференцій, голо-
ва студентського комітету економічного факультету у 2013 – 2016 рр., голова 
громадської організації «Вірменська молодь Дніпропетровської області», де-
путат міської молодіжної ради Дніпра, лауреат обласного конкурсу «Студент 
року – 2016». На запитання ведучих до Еліни, чи не жалкує вона, що обрала 
саме цей навчальний заклад та економічний факультет зокрема, дівчина відпо-
віла, що своїми успіхами вона завдячує саме академії, факультету та колективу  
кафедри – її улюбленим викладачам! «Саме від них я отримала всі необхідні 
якості для своєї майбутньої професії. Та й взагалі, якщо економіка – це своєрід-
ний організм, то тоді в цьому організмі фінанси – це кровотворна система, те, 
без чого не може існувати економіка».

Зацікавленість присутніх досягла свого апогею, коли настав час взяти ін-
терв’ю в особливих гостей заходу – випускників кафедри фінанси різних років. 
Усім було цікаво: який же цей кінцевий продукт? Як влучно пожартував веду-
чий, випускник – це так, як хліб, що зійшов з конвеєру. Важливо, щоб він був 
пропечений, корисний, смачний… Так, саме від працевлаштованості випускни-
ків, їхньої успішності та конкурентноздатності залежить прийняття рішення 
сьогоднішніх і завтрашніх абітурієнтів. 

До інтерв’ю запросили Ірину Михайлівну Власенко , директора комуналь-
ного закладу «Міський дитячо-молодіжний центр» Дніпровської міської ради, 
випускницю спеціальності «Фінанси» 2013 року; Павла Сергійовича Харков-
ця, засновника та гендиректора «ARS Engineering» м. Дніпро, який має сту-
пінь NBA, є спікером міжнародних науково-практичних форумів, активним 
учасником економічних конференцій, круглих столів та дискусій, випускника 
спеціальності «Фінанси» 2013 року; Дмитра Степановича Задорожнього, ке-
рівника будівельної фірми, випускника спеціальності «Фінанси» 2015 року 
(друга вища освіта). Він розповів, що йому, керівникові будівельної фірми, зна-
добилися знання в галузі фінансів. Саме тому він прийшов отримувати другу 
вищу освіту – економічну. «Я вважаю досить вдалим для успішної кар’єри у 
сучасному світі таке поєднання технічної та економічної освіти, – наголосив 
Дмитро Степанович. – Особливо згадуються цікаві лекції наших викладачів. Я 
отримав знання, які сьогодні використовую у власній роботі. Хочу подарувати 
студентам економічну гру та запрошую учнів шкіл та технікуму взяти участь 
у цій грі». Виступ випускників став найважливішим штрихом, який довершив 
портрет надзвичайно творчого колективу – кафедри фінансів і маркетингу. 

А на завершення були і запальний танок групи Брайт-Флеш під керівниц-
твом Валентини Гавриш та фінальна пісня «Добрий ранок, Україна» у вико-

нанні Анастасії Міщенко, і аплодисмен-
ти та солодкі подарунки випускникам 
від організаторів свята, і невеличкі призи 
та подарунки учням шкіл та технікуму. 
Світлина усіх щасливих учасників свята 
стала чудовим доказом вдалого творчого 
портрету!

Інформація за матеріалами деканату 
економчного факультету

У листопаді парад продовжили: кафедра міжнарожної економіки, кафедра обліку, економіки і управління персоналом підприємствакафедра 
менеджменту, управління проектами і логістики. Розповідь про ці кафедральні свята у наступному номмері МБ.

СЕМІНАРИ, КОНФЕРЕНЦІЇ І МІЖНАРОДНІ ВІЗИТИ
Хроніка академічного життя у листопаді була насичена плідною 

багатоплановою роботою. Щодня проводилась велика кількість 
разнопланових заходів. Серед яких був міжвузівський науковий семінар 
«Проблеми сучасного матеріалознавтсва». Чергове засідання семінару 
його керівник, професор В. І. Большаков розпочав пропозицією 
вшанувати память відомого вченого, професора О. М. Шаповалової 
з нагоди 90-річчя з дня її народження. Оксана Михайлівна на протязі 
багатьох років брала активну участь у роботі міжвузівського семінару, 

а також була керівником секції «Матеріалознавців» у конференції 
«Стородубовські читання». Післа теплих спогадів про Оксану 
Михайлівну Володимира Івановича та інших учасників семінару робота 
була продовжена. За повісткою денною була заслухана і обговорена 
доповідь майбутньої докторської дисертації Т. А. Дергач за темою: 
«Теоретические и технологические основы управления структурой 
для повышения коррозионной стойкости труб из низколегированных и 
высоколегированных сталей». 

Після уважно прослуханої доповіді Т. А. Дергач учасники семінару поставили багато запитань. Доповідач змістовно відповіла на всі запитання. А учасники 
семінару докладно обговорили роботу, яку провела докторант. 

Учасники семінару, професори: В. І. Большаков, В. С. Вахрушева, В .З. Куцова, Н. Є. Калініна, О. І. Бабаченко, В. Л. Сєдін, Д. В. Лауніх, 
докторан О. В. Бекетов та інші учасники семінару слухають доповідь Т. А. Дергач

О. М. Шаповалова
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СЕМІНАРИ, КОНФЕРЕНЦІЇ І МІЖНАРОДНІ ВІЗИТИ
IV МІЖНАРОДНА НАУКОВО-ПРАКТИЧНА КОНФЕРЕНЦІЯ 

«КОМП`ЮТЕРНІ СИСТЕМИ ТА ІНФОРМАЦІЙНІ ТЕХНОЛОГІЇ В 
ОСВІТІ, НАУЦІ ТА УПРАВЛІННІ»

Пройшла на базі Придніпровської 
державної академії будівництва та ар-
хітектури. Ініціаторами конференції, 
як і у попередні роки, стали кафедри 
Прикладна математика та інформа-
ційні технології і Інформаційно-ви-
мірювальні технології і системи.

Проведення різнопланових нау-
кових заходів в нашій академії ста-

ло традиційним. Високий потенціал професорсько-викладацького складу ви-
пускових кафедр ПДАБА сприяє підготовці висококваліфікованих фахівців в 
галузі комп’ютерних систем та інформаційно-вимірювальних технологій. А 
також дозволяє організовувати наукове керівництво студентів, магістрантів і 
аспірантів, прищеплюючи їм творчі навички й здатності.

У конференції брали участь представники наукової спільноти України і 
Білорусі: Київський національний університет будівництва та архітектури; 
Криворізький національний університет; Білоруський державний університет 
транспорту (м. Гомель, Білорусь); Таврійський державний агротехнологічний 
університет; Український державний хіміко-технологічний університет; Наці-
ональний гірничий університет; Національний університет цивільного захисту 
України (м. Харків); Дніпропетровський національний університет залізнич-
ного транспорту імені академіка В. Лазаряна; Інститут геотехнічної механіки 
ім. М. С. Полякова НАН України; Державний університет телекомунікацій; На-
ціональний авіаційний університет (м. Київ); Дніпропетровський державний 
аграрно-економічний університет; Дніпровський національний університет 
імені Олеся Гончара. Географія учасників нашої конференції щороку розширю-
ється. Цей важливий момент відмітив і у своєму вітальному слові до учасників 

конференції ректор ПДАБА, професор В. І. Большаков. 
У роботі  конференції взяли участь: доктори, кандидати наук, аспіранти та 

студенти. Цього року конференція значно розширила тематику своєї роботи. 
Працювали наступні секції: Інформаційні технології в освіті (середня та вища 
школа); Інформаційні технології в науці; Комп’ютерні системи та інформацій-
но-вимірювальні технології; Комп’ютерні системи та інформаційні технології 
проектування; Інформаційні технології в бізнесі, економіці та управлінні про-
ектами; Програмне забезпечення рішення прикладних програм; Інформаційні 
технології в безпеці життєдіяльності та охороні праці; Про стан та перспективи 
розвитку САПР в будівельній практиці.

На пленарному та секційних засіданнях конференції були заслухані доповіді 
про використання сучасних інформаційних технологій у навчанні; питання ре-
алізації штучного інтелекту; застосування нових математичних методів моде-
лювання у будівництві, теплогазопостачанні та економіці; рішення нагальних 
проблем безпеки життєдіяльності та охорони праці, а також із проблем промис-
ловості та управління.

Сподіваємося,  що результати досліджень учасників конференції  знайдуть 
відображення в практичному вирішенні проблем соціально-економічного роз-
витку регіонів.

Хочеться відзначити, що основна мета проведеної Міжнародної науко-
во-практичної конференції «Комп’ютерні системи та інформаційні технології 

в освіті, науці та управлінні» 
була досягнута.

Організаційний комітет 
щиро запрошує всіх бажаю-
чих взяти участь у наступній 
конференції, проведення якої 
планується у жовтні наступно-
го року.

Оргкомітет Конференції

ПОЛЬСЬКА ДЕЛЕГАЦІЯ У ПДАБА
За ініціативи д. е. н.,  проф., завідувача кафе-

дри фінансів і маркетингу С. В. Іванова, та на 
запрошення ректорату наша академія зустрічала 
польську делегацію до складу якої увійшли вче-
ні навчальних закладів міст: Варшави, Познані, 
Кельце і Піла. Більша частина делегації була 
представлена вченими Державної вищої про-
фесійної школи ім. С. Сташиця в Пілі, а саме: 
Донат Мєжеєвський –  габілітований доктор 

економічних наук, професор, ректор Державної 
професійної школи ім. Станіслава Сташиця в Пілі; Ян Польцин – доцент, док-
тор інженерії, директор Інституту економіки ДВПШ ім. Станіслава Сташиця в 
Пілі; Йоанна Криза – доктор економічних наук, директор Видавництва ДВПШ 
ім. Станіслава Сташиця в Пілі. А також: Олександр Мельниченко – габіліто-
ваний доктор економічних наук, доцент, гостьовий професор Державного еко-
номічного університету в Познані, гостьовий професор Політехніки Свєнток-
шинській (м. Кєльце), головний редактор наукового журналу «Європейське 
співробітництво» (м. Варшава); Кажімєж Пайок – професор, габілітований 
доктор економічних наук, професор Державного економічного університету в 
Познані, почесний професор ДВНЗ «Університет банківської справи», академік 
Академії економічних наук України та Олексій Квілінський – доктор економіч-
них наук, академік Академії економічних наук 
України, президент Інституту розвитку міжна-
родної співпраці (м. Познань), експерт Парла-
ментської групи у справах Східної Польщі Сей-
му Республіки Польщі, ад’юнкт Державного 
економічного університету в Познані. 

Між ПДАБА та Державною вищою профе-
сійною школою ім. С. Сташиця в Пілі було під-
писано договір про співробітництво. Предметом договору були визначені рамки 
кооперації між сторонами, що включають обмін співробітниками, студентами 
і досвідом у сфері вищої освіти та наукових досліджень. Зокрема у договорі 
було визначено, що предметом обміну буде розвиток кооперації сторін крізь: 
кооперацію у Програмі Erasmus+; обмін студентів, наукового персоналу, викла-
дацького складу, а також персоналу адміністрації поза Програмою Erasmus+; 
обмін студентів у рамках літніх шкіл; обмін технічної та наукової інформації; 
обмін наукових публікацій між бібліотеками та видавництвами сторін.

Договір підписали ректор ПДАБА Володимир Большаков та ректор Держав-
ної професійної школи ім. Станіслава Сташиця в Пілі Донат Мєжеєвський. Під-
писання договору стане підгрунтям для запуску польського пілотного проекту 
серед студентів спеціальності фінанси та маркетинг, до якого в подальшому 
можуть долучитися студенти інших спеціальностей економічного факультету.

Після підписання договору відбулася гостьова лекція Д. Мєжеєвського на 
тему: «Дуальна освіта в вищих навчальних закладах та її значення в підготовці 
фахівців». Система дуальної освіти передбачає організацію навчального про-
цесу, коли студент отримує базові теоретичні знання у ВНЗ та одночасно набу-

ває практичні знання та компетентності на підприємстві, яке уклало угоду про 
співпрацю з університетом. Окрім того на підприємстві студент виконує робо-
ту, пов’язану з його спеціальністю. Пан Мєжеєвський розповів про всі переваги 
дуальної системи освіти у Державній вищій професійній школі ім. С. Сташиця 
в Пілі. Лекція, на якій були присутніми студенти та викладачі економічного фа-
культету спеціальності фінансів і маркетингу, а також усі бажаючі, викликала 
надзвичайне зацікавлення присутніх. Особливу увагу виявили студенти-фінан-
систи до тієї частини проекту, що стосується обміну студентами під час літніх 
шкіл. Д. Мєжеєвський відповів на запитання присутніх та запросив студентів і 
викладачів до плідної співпраці.

В. А. Бабенко, к. і. н., доц., заступник 
декана економічного факультету

ГОСТИ ИЗ ГЕРМАНИИ
В рамках сотрудничества ПГАСА с TU 

Bergakademie (Фрайберг, Германия) состо-
ялся визит группы преподавателей Institut 
fur Eisen und Stahltechnologie в нашу ака-
демию. В рамках этого визита немецкие 
преподаватели прочитали курс лекций на 
немецком, английском и русском языках 
для студентов специальности «Приклад-

ное материаловедение». Отдельно хочется отметить интереснейшие лекции 
Dr. Piter Heller, которые он специально разработал для наших студентов. Этот 
курс лекций был прочитан для студентов 
ПМ 4 курса, которые готовятся в следу-
ющем году стать студентами IEST TU 
Bergakademie. Студенты ПМ, которые 
обучаются в рамках программы двойно-
го дипломирования с TU Bergakademie 
получили представление о манере препо-
давания в немецких вузах и оценили свой 
уровень аудирования. 

Далее состоялся информационный семинар с участием ректора ПГАСА, 
проф. В. И. Большакова. На этом семинаре в неформальной обстановке дирек-
тор IEST TU Bergakademie проф. Е. Волкова рассказала об особенностях посту-
пления и обучения во Фрайбергской академии и условиях получения стипендий 
студентами программы двойного дипломирования. В конце лекционной недели 
немецкие гости и студенты ПМ посетили завод «Днепросталь», который по-
разил немецких коллег своими арт-объектами, вписанными в производствен-
ную инфраструктуру. Все опрошенные мною студенты вынесли практическую 
пользу из лекций, углубили знания по специальности и значительно улучшили 
разговорный немецкий. Кафедра МиОМ приложит все усилия, чтобы такие, на-
полненные практическим смыслом, визиты немецких преподавателей в рамках 
программы ERASMUS+ продолжились. 

О. В. Узлов, руководитель межфакультетских программ 
подготовки студентов  международных проектов 

Учасники по завершенню конференції

Ректор, проф. В. І. Большаков відкриває 
конференцію

НАУКОВІ МІЖНАРОДНІ ВІЗИТИ У ПДАБА

Знайомство гостей з ПДАБА

Підписання договору про співп-
рацю 

Dr. Piter Heller, проф. Е. Волкова, 
доц. О. Узлов перед началом лекций

Лекцию читает Dr. Piter Heller




